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■ İktisadi ve İdari Bilimler Fakülte-
sine uzun yıllar emeği geçen aka-
demik ve idari personel, 27 Aralık 
günü düzenlenen toplantıda bir 
araya geldi.                      3. SAYFADA

ÖYP ve BAP 
bir araya 
geldi

Hidroana görücüye çıktı

■ Anadolu Üniversitesi Öğretim 
Üyesi Yetiştirme Programı ve Bi-
limsel Araştırma Projeleri Birimleri 
buluşma toplantısı 28 Aralık günü 
yapıldı.ÖYP Kurum Koordinatör-
lüğünün düzenlediği toplantı, 
hem yeni gelen ÖYP’li öğrencilerin 
uyum sağlamaları hem de BAP 
hakkında bilgi vermek amacıyla 
gerçekleştirildi.              2. SAYFADA

■ Anadolu Üniversitesi Hidroana Projesi kapsamında 
üretilen “Ice” isimli araç, 27 Aralık günü Espark AVM’de 

sergilendi. Hidroana Projesi’nde görev alanların tamamı-
nı öğrenciler oluşturuyor.

  4. SAYFADA

■ Mühendislik Fakültesi Malzeme Bilimi ve Mühendisliği Bölümü tarafından yürütülen 
“Nano Malzeme ve Nano Teknoloji Dersi Poster Sunusu” ödülleri törenle verildi.   7. SAYFADA

■ İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi 
Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet 
Başar’ın yürütücülüğünü yaptığı ve 
kasım sonunda başlayan “Bugünün 
Küçüğü Yarının Girişimcisi” projesi; 
eğitim, uygulama etkinlikleri ve tiyat-
ro çalışmaları ile devam ediyor.

   7. SAYFADA

482.932

Açıköğretim, İktisat, İşletme 
Fakülteleri Merkezî Açıköğretim 

Programları Güz Dönemi Ara 
Sınavında Görevi Yapan 

Personel Sayısı:

‘Türkiye’nin bilimsel geleceğine katkı sağlıyoruz’

■ Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, yeni yıl dolayı-
sıyla yayımladığı mesajında şöyle dedi: 
“Bilim, sanat ve kültür ışığında; barışın, 

sevginin ve hoşgörünün egemen olduğu bir 
dünyada yaşamak umuduyla şehrimizin ve 

ulusumuzun yeni yılını en içten dileklerimle 
kutlar, tüm öğrencilerimiz ve eğitim kadromu-

za başarı dolu bir yıl dilerim.”

Rektör Prof Dr. 
Davut Aydın’ın 

yeni yıl mesajı 

Yeni bir rekor kırdık
Açıköğretim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Kerim Banar:

■ Açıköğretim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Kerim Banar, dönemlik ders sistemine 
geçilen ve bu nedenle 5-6 Ocak günle-
rinde yapılan Açıöğretim, İktisat, İşletme 
Fakülteleri güz dönemi ara sınavlarına 1 
milyon 331 bin 640 öğrencinin girdiğini ve 
sınavlarda 482 bin 932 personelin görev 

yaptığını söyledi.

■ “Bu bir rekordur” diyen 
Prof. Dr. Banar, sınavlar 
için toplam 3 milyon 500 
bin soru kitapçığı ve 

cevap anahtarı 
basıldığını  belirtti.

Üniversitemizin ara sınavlarda 
görevli ekipleri yoğun bir çalışma 
temposu içinde sınavları başarıyla 
tamamlamanın mutluluğunu yaşıyor.
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‘Bugünün 
Küçüğü Yarının 
Girişimcisi’
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Özer SENDİNÇ 

■ Gençlik ve Spor Kulübü, yeni yıl 
kutlamasını Yunus Emre Spor Salo-
nu’nda 26 Aralık günü gerçekleştirdi. 
Yeni yıl pastasının kesildiği kutla-
maya Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, 
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Naci Gün-
doğan, Genel Sekreter Çetin Kaya, 
Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu 
Müdürü ve Gençlik ve Spor Kulübü 
Başkanı Prof. Dr. Güven Sevil ile tüm 

branşlardan sporcular, yönetici-
ler ve antrenörler katıldı. 

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın 
“Sporcularımızın emeklerinin 
boşa gitmediği bir yıl olmasını 
ve her branşta başarıya ulaştığı-
mız bir yıl olmasını diliyorum. 
Üniversitemiz adına her alanda 
başarıya ulaşmak için attığımız 
adımlar karşılıksız kalmayacak-
tır.” dedi.

Sporcuların yeni 
yıl kut laması

Eğit im Fakültesi 
yeni yılı kut ladı

Büşra ERİR

■ Turizm Fakültesi, 27 Aralık günü dü-
zenlediği yeni yıl kutlamasıyla 2013’e 
merhaba dedi. Turizm Fakültesinde 
gerçekleşen kutlamada öğrenciler 
yeni yıldan başarı, sağlık ve mutluluk 
isteklerinde bulundu.   

Turizm Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Celil Koparal “Geçen yıl yüksekokul 
olarak eğitim verdik. 2012 yılında da 
dileğimiz fakülte olmaktı ve dileğimiz 
gerçekleşti. Bu yıl da dileğimiz yeni 
bölümleri faaliyete geçirmek ve geliş-
tirmek. Fakültenin gerçek sahibi öğ-

rencilerimiz, o nedenle 2013 yılının 
öğrencilerimizin yılı olması dileğinde 
bulunuyorum. Bu yüzden herkese ba-
şarılı bir ders yılı ve mezuniyet sonrası 
mutlu bir iş yaşamı diliyorum. Bunun 
dışında hocalarımız ve fakülte çalışan-
larına da hem iş hem özel hayatların-
da mutlu bir yıl olmasını umut ediyo-
rum.” dedi.

Gastronomi ve Mutfak Sanatları 
Bölümü Başkanı Doç. Dr. Dündar De-
nizer de “Herkesten bir farkımız var. 
Herkes akademisyen ve memurlarıyla 
yeni yılı kutlarken biz öğrencilerimizle 
kutluyoruz. Yılın yorgunluğunu hep 
beraber atmaya çalışıyoruz. Yeni yılda 
herkese sağlık ve mutluluk diliyorum. 

Bizim için en önemli 
nokta, artık fakülte olarak eğitim ver-
meye başlamamız. Bu doğrultuda 
yeni açılan, benim de bölüm başkanı 
olduğum Gastronomi Mutfak Sanatla-
rı Bölümü, Turizm Rehberliği Bölümü 
ve açılacak yeni bölümler için de başa-
rılı bir yıl diliyorum.” şeklinde konuştu.

rencilerimiz, o nedenle 2013 yılının 
öğrencilerimizin yılı olması dileğinde Gastronomi ve Mutfak Sanatları Bizim için en önemli 

Ayşegül DALLI 
■ Kreş ve Gündüz Bakım Evi’nin minik-
leri hep birlikte yeni yılı kutladı. 28 Aralık 
günü yapılan kutlamaya, Kreş ve Gündüz 
Bakım Evi Müdürü Şeniz Emeksiz ve kreş 
öğretmenleri katıldı. Noel Baba’nın getir-
diği hediyelerle yeni yılı kutlayan minikle-
rin mutluluğu görülmeye değerdi. 

Yeni yıl ve kutlamayla ilgili duygularını 
dile getiren Emeksiz “Her yıl olduğu gibi 
bu yıl da yeni yılı yuvamızda büyük bir 
coşkuyla kutluyoruz. Bizim bu kutlama-
daki amacımız, çocuklara zaman kavra-
mını öğretmek, önemli gün ve haftaların 

toplum hayatımızdaki yerini çocuklara 
kavratmak. Bu çalışmaları bu yüzden 
yapıyoruz. Yeni bir yılla yeni umutlar ve 
sevinçler insanlarda yeşeriyor. Herkesin 
yeni yıldan beklentileri çok farklı. Tabi 
ki çocuklarımız önce oyuncak istiyorlar; 
ama bunun yanında savaşların olmadığı, 
barışın olduğu bir dünyayı da çok istiyor-
lar bizler gibi. Tüm dünyadaki çocuklar 
gibi bizim ülkemizdeki çocukların da 
yeni yılını kutluyoruz. Yeni yılın çocukla-
rımız için her zaman sağlık, başarı, mut-
luluk getirmesini istiyoruz; çok güzel bir 
dünyada yaşamalarını istiyoruz.” dedi. 

Miniklerin yeni yıl sevinci

Turizm Fakültesi 
2013ʻü karşıladı

■ Eğitim Fakültesinde geleneksel yeni yıl kutlaması 27 
Aralık günü B Blok’ta akademik ve idari personelin katı-
lımı ile gerçekleştirildi. Kutlamaya katılan Rektör Yardım-
cısı Prof. Dr. Mustafa Cavcar,  tüm fakülteye yeni yılda 
sağlık, mutluluk ve başarı diledi. 

Dekan Prof. Dr. Gül Durmuşoğlu Köse de Eğitim Fa-
kültesinde bir gelenek hâline gelen böyle kutlamaların 
bütün personeli bir araya getirerek fakültedeki dostluk 
ve beraberlik atmosferini daha da güçlendirdiğini söyledi. 

ÖYP ve BAP bir 
araya geldi
Bilge SÖNMEZ 
■ Anadolu Üniversitesi Öğretim Üyesi 
Yerleştirme Programı (ÖYP) ve Bilimsel 
Araştırma Projeleri Birimleri (BAP) 
buluşma toplantısı, 28 Aralık günü 
Kongre Merkezi Salon Anadolu’da 
gerçekleştirildi. ÖYP Kurum Koordinatör-
lüğü  tarafından düzenlenen toplantı, 
hem yeni gelen ÖYP’li öğrencilerin uyum 
sağlaması hem de BAP hakkında bilgi 
vermek amacıyla gerçekleştirildi.

Toplantının açılışında konuşan Rektör 
Prof Dr. Davut Aydın “Şu anda iki tane 
şapkam var. Biri rektör şapkası, biri 
de öğretim üyesi şapkası. Ben burada 
öğretim üyesi olarak değil de meslektaş 
olarak konuşmak istiyorum. Üniversite 
ortamında Araştırma Görevlisi Kararna-
mesi imzalandığı gün artık ailenin bir 
üyesi olursunuz. Meslektaşlar toplulu-
ğuna girmiş olursunuz. Bunun ilk adımı 
ise araştırma görevlisidir. Daha sonra 
yüksek lisans yapıyorsunuz, doktora 
yapıyorsunuz, hocalarınızla birlikte ça-
lışıyorsunuz. Cübbenizi giyiyor, uzman 
oluyorsunuz. Onun ardından akademik 
kariyere devam etmek istiyorsanız 
yardımcı doçentlik geliyor. Bir öğretim 
süreci başlıyor. Sonra doçentlik, sonra 
profesörlük geliyor. Bir gün bakıyorsu-
nuz daha önce öğrencisi olduğunuz 
hocalarla aynı jüride birlikte çalışmaya 
başlıyorsunuz. Dekan, rektör oluyorsu-
nuz. Özel sektör hedefleriniz varsa başka 
işler yapıyorsunuz. İdari görevler gelir 
gider. Bugün rektörsünüz, yarın değilsi-
niz. Esas olan sizin akademik kariyerdeki 
birikimleriniz ve meslektaşlar  topluluğu 
içindeki yerinizdir.” dedi.

İlk Üç İçindeyiz

ÖYP Kurum Koordinatörü Prof. Dr. 
Bayram Zafer Erdoğan da “Bu progra-
mın amacı, öğretim üyesi yetiştirmektir. 
Üniversitemiz şu anda ÖYP açısından 
hem kontenjan hem de kadro anlamın-
da ilk üçtedir.” dedi.

Toplantının ikinci bölümünde ise 
Rektör Yardımcısı  Suvacı bir konuşma 
yaptı. Suvacı “Farkındasınız ki Anadolu 
Üniversitesi, bilimsel anlamda şu anda 
Türkiye’de araştırma yapmak için en 
uygun iklime sahip kamu üniversitedir. 
Bazen vakıf üniversitelerinin esnek-
liklerine sahip olamadığımız için bazı 
noktalarda takılıyoruz. Ama bizim bu 
işe inanmış hem akademik kadromuz 
hem de bu işe adanmış idari kadromuz 
var. Temelde eğitim üniversitesi olarak 
kurulan bir üniversite olmasına karşın 
2000 yılından bu yana yapılan bütün 
çalışmalarda artık araştırmayı odak 
noktası hâline getirmiş ve bunun için 
devamlı yatırım yapan bir üniversitedir. 
Bunun en son geldiği nokta aslında 
sizlersiniz. ÖYP’de merkez bir üniversite 
seçilmek, Türkiye çapında büyük bir 
gururdur. Anadolu Üniversitesine bu 
kadar ÖYP kontenjanının verilmesinin 
arkasında üniversitenin sahip olduğu 
altyapı vardır. Bilimsel araştırmalar da 
bunun önemli bir parçasıdır. 

 a Ayrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr
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Onur DEMİR 
■ Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu 
(BESYO) Konferans Salonu’nda 20 Aralık 
günü “Sporda Organizasyon Planlaması” 
dersi kapsamında düzenlenen eğitime 
Satranç Federasyonu Genel Sekreteri  Er-
man Üsküdarlı ve Avrupa Ulusal Takım 
Sporcusu Kübra Öztürk katıldı. 

Erman Üsküdarlı “Eğer bir organizas-
yon yapmak istiyorsanız konaklama 
ve ulaşım gibi konuları da bir arada 
düşünmelisiniz. Biz bir organizasyon 
yaparken turizm şirketi gibi hareket 
ediyoruz.” dedi.

Kübra Öztürk ise “Satranca 8 yaşımda 
ilkokul öğretmenimin tavsiyesi ile bir 
satranç eğitim merkezinde başladım. 
Satranç hakkında pek bilgim olmaması-
na rağmen antrenörümün iyi eğitimi sa-
yesinde kendimi  8’inci ayda İspanya’da  
Dünya Şampiyonası’nda buldum. Daha 
sonra ise Türkiye, Avrupa ve dünya 
şampiyonluklarım geldi.” dedi.

Öztürk, satrancın kondüsyon 
gerektiren bir spor olduğunu belirterek 
“Beyninizin iyi çalışması için güçlü bir 
fiziğe sahip olmalısınız.” diye konuştu.

Tümsev SAYAR 

■ İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi 
(İİBF), fakülteye uzun yıllar emeği ge-
çen akademik ve idari personeliyle 27 
Aralık günü gerçekleşen toplantıda bir 
araya geldi. Toplantıya, Prof. Dr. İhsan 
Erkul, Prof. Dr. Selahattin Tuncer, Prof. 
Dr. Yılmaz Büyükerşer’in yanı sıra bir-
çok emektar isim katıldı. Toplantının 
ardından katılımcılara eski günlerini 
hatırlatmak amacıyla İİBF Sergi Salo-
nu’nda açılan fotoğraf sergisi sanatse-
verlerle buluştu. 

Bir Şükran İfadesi

Fakültenin kuruluşundan bu yana 
bir özet niteliğinde olan slayt gösterisiy-
le başlayan toplantı, İİBF Dekanı Prof. 
Dr. Recai Dönmez’in açılış konuşmasıy-
la başladı. Prof. Dr. Dönmez “Burada, 
Fakültemize hizmet eden öğretim üye-
lerine ve idari personelimize, şükranla-
rımızın bir ifadesi olmak üzere, küçük 

bir anmalık sunmak istiyoruz. Birazdan 
kendilerine hazırladığımız kristal küre-
leri takdim edeceğiz. Ayrıca şuna de-
ğinmek istiyorum ki bazı arkadaşlar bu 
gecenin bir emekliler gecesi olacağını 
söylüyorlardı. Aslında emekli sözcüğü 
de kötü bir sözcük değil. Emeğe vurgu 
yapan bir sözcük. Ancak hepimiz bili-
yoruz ki hocalar emekli olmaz. Sadece 
ders yükleri azalır. Aramızda emekli-
likle ilgili hiçbir çağrışımı akıllara getir-
meyecek büyüklerimiz var. Örneğin, 
Yılmaz Büyükerşen Hoca’mız bizimle 
birlikte. Yılmaz Hocaya baktığımız za-
man emeklilik kavramı akla en son 
gelecek sözcüklerdendir. Her zaman 
bir fırsat bulsam da söylesem dediğim 
iki şey var: Onunla aynı kürsünün bir 
üyesi olmaktan dolayı her zaman şeref 
duyduğumu söylemek isterdim. İkin-
cisi de Yılmaz Büyükerşen söz konusu 
olduğunda inovasyon sözcüğü aklıma 
geliyor. Gerçekten eğitim ve şehircilik 

alanında inovasyon kelimesinin tüm 
anlamlarına tam oturan icraatları olan 
bir hocamız.” dedi.  

Baharı Yaratmaya Çalıştım

Bir diğer önemli isimin ise İhsan Er-
kul olduğunu belirten Prof. Dr. Dönmez 
“İhsan Erkul, ‘Karşılaştırmalı İş Hukuku’ 
gibi kompleks bir alanda hâlâ monog-
rafik çalışmalara imza atıyor. Daha 
yeni bir çalışmasını gönderdi. Yine 
bugün günlük hayatımızın bir parçası 
olan İnternet, bu fakülteye hocamızın 
dekanlığı zamanında getirilmişti. Yeni 
duyulmaya başladığı zamanlarda biz 
kullanmaya başladık. Bu açıdan da 
kendilerine minnettarlığımızı ifade et-
mek isterim. Emekli olması imkânsız 
olan hocalardan bahsederken Selahat-
tin Tuncer Hoca’mızı da es geçemeyiz. 
Kendisi de şu an aramızda. Yaşıtları bir 
odadan diğerine yardım olmaksızın ge-
çemezken kendisi aradığımızda mut-

laka katılacağını söyledi ve bizi yalnız 
bırakmadı. Selahattin Hoca’mız Mali-
ye Bölümünün ilk başkanlarındandır. 
Kendilerinin yazdığı ‘Kamu Maliyesi’ 
kitabı ansiklopedi gibi bir eserdir. Enerji 
veren, iyimserlik aşılayan bu hocala-
rımıza bir kere daha teşekkür etmek 
istiyorum. İsimlerini söyleyemediğim 
diğer hocalarımdan da özür diliyorum. 
Bu gecenin ikinci sebebine gelirsek 
yeni bir yıla giriyoruz. Fakülte olarak bu 
yeni yılı birlikte yaşamak arzusuyla bir 
araya gelmek istedik. Bu vesileyle yeni 
yılın hem ülkemize hem Üniversitemi-
ze iyilikler getirmesini temenni ediyo-
rum. Bir araya gelmemize neden olan 
üçüncü sebep de bu sergi salonu. Sergi 
salonumuz aslında üç yıldır faaliyette 
ve düzenli olarak sergiler açılıyor. Ar-
kadaşlarımızla öğleden sonraları güzel 
sergilerde bir araya geliyoruz. Bazı ye-
nilikler yaptık ve onun da açılışına bir 
vesile oldu, diye düşünüyorum.” dedi. 

Kristal küre takdimi sırasında duygu-
larını dile getiren Prof. Dr. Yılmaz Büyü-
kerşen, böyle bir gün tertip edildiği için 
teşekkür etti ve akademik kurumların 
mensupları gelenekleri yaşatamıyor-
sa o kuruma kurum denemeyeceğini 
belirtti.  Prof. Dr. Büyükerşen “Bizler 
emekli olduk ve maliye kürsüsü  gerek 
akademik gerek üniversite tarihinde en 
çok yönetici çıkaran bilim dalıdır. Mali-
yecilik, çok sevimli bir dal olmamakla 
beraber kurumların idaresinde ağırlık-
lı olmuşlardır. Ben üçüncü baharımı 
yaşıyorum ve hepinize sağlıklı, başarı 
dolu nice baharlar diliyorum. Her yap-
tığım görevde baharı yaratmaya çalış-
tım. Ben hepinize yeni yılda mutluluk, 
sağlık ve üstün başarılar diliyorum.” 
dedi ve fotoğraf sergisini açanlara da 
teşekkür etti.

Toplantı, akademik ve idari perso-
nele kristal kürelerinin verilmesiyle 
sona erdi. 

Akademik kurumları gelenekler yaşatır

Handan KAYGUSUZ

■ Sağlık Bilimleri Fakültesi Dekanı ve 
Dil ve Konuşma Bozuklukları Merke-
zi (DİLKOM) Müdürü Prof. Dr. Seyhun 
Topbaş, bu yıl 36’ncısı düzenlenen 
Türkiye Gazeteciler Cemiyeti (TGC) 
Sedat Simavi Ödülleri kapsamında 
sağlık bilimleri alanında TÜBİTAK 
destekli ortak yazarlı yaptığı çalışma-
sıyla övgüye değer görüldü.   

TGC  Sedat Simavi Sağlık Bilimleri 
Ödülü Seçici Kurulu, Topbaş’ın “Ke-
kemelik için Terapi ve İnternet Orta-
mında Topluluk Temelli Özyardım 
Destek Grupları Oluşturma Çalışma-
sı” adlı eserini topluma sağladığı ya-
rarı da dikkate alarak övgüye değer 
gördü. Gazetecilik, radyo, televizyon, 
edebiyat, sosyal bilimler, fen bilimle-
ri, sağlık bilimleri, görsel sanatlar ve 
spor alanı olmak üzere 9 alanda ve-
rilen ödüller 25 Aralık günü The Mar-
mara Taksim Oteli’nde düzenlenen 
törenle sahiplerine verildi. Törene  
Radyo ve Televizyon Ödülleri Seçici 
Kurulunda yer alan  Eskişehir Bü-
yükşehir Belediye Başkanı Prof. Dr. 
Yılmaz Büyükerşen de katıldı. 

Ödül töreninde konuşan Prof. Dr. 
Seyhun Topbaş, Sedat Simavi’nin 
ifade özgürlüğüne çok inanan bir 
kişi olduğunu ve TÜBİTAK destekli 
yapılan bu çalışmanın da ifade öz-
gürlüğü alanına başka bir boyutta 
yaklaştığını belirtti. Topbaş “Etrafı-
mız kekemeliğe bilimsel ve gerçekçi 
olmayan vaatlerle kekeme bireyi 

kandıran simsarlarla dolu. TGC’nin  
ödülü  bu esere bilimsel olmayan 
vaatlere bir yanıt olarak verdiğini  
düşünüyorum. Çalışmamız ses, dil, 
konuşma bozukluklarını içine alan; 
dil ve konuşma terapisi mesleğinin 
Türkiye’de yeni filizlenip gerçek-
leştirdiği etkili bir çalışmasıydı. Bu 
mesleğin başarısını ortaya koyan bir 
çalışma olarak ödüllendirildiğini dü-
şünüyorum. TÜBİTAK’a desteğinden 
dolayı teşekkür ediyorum. Anadolu 
Üniversitesinde benimle birlikte bu 
çalışmayı yürüten DİLKOM ailesine, 
çalışma arkadaşlarıma ve aileme bir 

kez daha teşekkür ederim.” dedi.
Topbaş ayrıca çalışmalarının 

2007-2009 yılları arasında TÜBİTAK 
destekli, Türkiye’de kanıta dayalı ilk 
kekemelik üzerine yapılan deneysel 
bir çalışma olduğuna dikkat çekerek 
“Hem toplumun olumsuz algı ve tu-
tumlarını hem de kekemeliğe karşı 
ön yargıları ölçen bir çalışma oldu. 
Özellikle kekemelik, kişilerin kendini 
ifade edemeyişi ile ilgili ve toplumsal 
olarak da olumsuz tutuma neden 
olan bir durum. Bunun düzeltilmesi-
ne yönelik toplum yararına bir çalış-
ma yaptık.” diye konuştu.

Onur DEMİR

■

(BESYO) Konferans Salonu’nda 20 Aralık 
günü “Sporda Organizasyon Planlaması” 
dersi kapsamında düzenlenen eğitime 
Satranç Federasyonu Genel Sekreteri  Er-
man Üsküdarlı ve Avrupa Ulusal Takım 
Sporcusu Kübra Öztürk katıldı. 

yon yapmak istiyorsanız konaklama 
ve ulaşım gibi konuları da bir arada 
düşünmelisiniz. Biz bir organizasyon 
yaparken turizm şirketi gibi hareket 

Prof. Dr. Topbaş ödülünü törenle aldı

Meral TOSUN 
■ Kentsel Gelişim Kulübü ve Mavera 
Gençlik Hareketi’nin ortaklaşa hazır-
ladığı “Şehir, İnsan ve Mavera” konulu 
konferansa yazar Mustafa Özçelik 
konuşmacı olarak katıldı.  Kongre 
Merkezi Kırmızı Salon’da 14 Aralık 
günü düzenlenen konferansta Özçelik, 
Mavera dergisinin kuruluşu, yayın 
süreci, sanat, şehir ve insan kavramla-
rı konusunda görüşlerini aktardı. 

Edebiyat dergilerinin Türkiye’de 
uzun ömürlü olmadığının altını çizen 
Özçelik, “Bir söz vardır çok severim: 
Türkiye dergiler mezarlığıdır. Çıkarlar 
ve ölürler.” Normalde edebiyat dergile-
rinin güncele yer vermediğini belirten 
Özçelik Mavera’yı güncel siyasi konu-
ların ve yorumların yer aldığı bir dergi 
olarak tanımladı. Mustafa Özçelik “Ma-
vera’nın 5 bin sattığı zamanlar oldu. 
Bir edebiyat dergisi için bu rakam çok 
iyi bir tirajdı. Bu durum Mavera’nın 
ulaştığı yerin önemini gösterir. Mave-
ra, en ücra noktalara ulaşabilen bir 
dergiydi.” diye konuştu.

Şehir, İnsan 
ve Mavera

Satranç, fi ziksel
kondüsyon 
gerektirir

Mustafa Özçelik

Prof. Dr. 
Seyhun Topbaş
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Gökhan AKKURT 

■ Kongre Merkezi Salon Anadolu’da 
24 Aralık günü “Etnografik Bakış Açı-
sıyla Türkiye’de Çalışma Yaşamındaki 
Kadının Görünümü” konulu konferans 
düzenlendi. Kadın Çalışmaları Uygula-
maları ve Araştırma Merkezi (AKAUM) 
tarafından gerçekleştirilen konferansta 
Trakya Üniversitesi Öğr. Gör. Dr. İlke 
Oruç çalışma yaşamındaki kadının gö-
rünümü üzerine yapmış olduğu alan 
araştırmasının sonuçlarını ve bu konu-
daki tespitlerini katılımcılarla paylaştı. 

Kadın ve Erkek Bakış Açısı

Kadının çalışma hayatındaki koşulları 
üzerine bir alan araştırması yapan Dr. 
İlke Oruç, bu araştırmanın temelinde ça-
lışma hayatındaki kadınların karşılaştığı 
etik dışı davranışlar sorununa içeriden 
bir bakış geliştirerek hem kadınların 
hem de erkeklerin gözüyle bu davranış-
ların nasıl algılandığının açığa çıkarılma-
sı üzerinde odaklandığını belirtti. 

Türkiye’de çalışma yaşamındaki ka-
dınlara yönelik etik dışı davranışların, 
içinde yaşanılan kültüre dayalı olarak 
günlük çalışma hayatı içerisinde ça-
lışan kadınlar, erkekler ve işletme yö-
netimi tarafından nasıl görüldüğünü 
inceleyen Oruç, çalışmanın amacını şu 

şekilde dile getirdi: “Bu çalışma kadınla-
ra yönelik etik dışı davranışlar konusu-
nu, kültürel bir bağlamda, hem içerden 
hem de dışarıdan bir bakış açısı kata-
rak ele almayı amaçlamaktadır.” 

Dr. Oruç “Çalışmaya kültürel boyut 
eklemek, alan yazında şekillendirdiği-
miz kavramların içinde yaşadığımız 
toplumda ne anlama geldiğini belirle-
yebilmek açısından önemlidir.” dedi. 
Alan yazında ele alınan kavramları ise 
şu şekilde dile getirdi: 

“Etik kavramı, klasik ve çağdaş etik 
yaklaşımların kadına bakışı, feminizm 
kavramı, feminist etik yaklaşımı, femi-
nist etik ve iş etiğinin uyumlaştırılması, 
etik dışı davranış kavramı, örgütlerde 
kadına yönelik etik dışı davranışlar: Ay-
rımcılık.” 

İnformal görüşmenin, doğal düzen 
içerisinde sohbete dayalı olarak araş-
tırma sorularına cevap arama, verileri 
doğal akışında ve çalışanın gereklili-
ğine dayalı bir şekilde elde edebilme 
açısından önemli olduğuna değinen 
Oruç “İnformal görüşme, amaç olarak 
hareketlerin anlamıyla ilgilenen ve 
olayları anlamlandırmamızı sağlayan 
bir bakış açısı kazandırmaktır.” dedi. 
Not alımıyla ilgili Dr. Oruç, betimleyici 
notların uygun alanlarda kaydedilmesi 

gerekliliği ve notların alınması için ge-
rekli araçların araştırmacının yanında 
olması gerekliliğinin önemli noktalar 
olduğunu belirtti.  

Araştırmalarını neden mavi yakalılar 
üzerinde yaptığına da değinen Oruç, 
bu nedenini fabrika içerisindeki üretim 
aşamasında hep bir arada çalışmaları 
sayesinde aralarındaki diyalogları ya-
kalayabilmek ve sayıca fazla olmaları 
şeklinde açıkladı. 

Fabrika içerisindeki sosyal ortamda 
da ciddi bir şekilde ayrışma olduğun-
dan söz eden Dr. Oruç, yemekhane 
oturma düzeninde bile kadın-erkek 
ayrımının söz konusu olduğunu belirt-
ti. Karışık oturma düzeninde ise 
Oruç, evli çiftlerin oturmayı 
tercih ettiklerini söyledi. 
Bu ayrışımın sadece fab-
rika içerisinde olmadı-
ğına değinen Öğr. Gör. 
Dr. Oruç, aynı zaman-
da sabah ve akşam-
ları da servis 
oturma dü-
zeninde de 
bu ayımın 
rahatlıkla 
görülebi-
leceğini 

aktardı. Oruç, sözlerini şöyle sürdürdü:
“Formal yapıyı, yönetici sınıfının üst 

ve alt sınıflandırılması yani hiyerarşik 
yapı olarak değerlendirebiliriz. Formal 
yapı içerisinde gördüğüm kısımda en 
dikkat çeken kısım, arkadaşlık ve aşk 
ilişkileriydi. Bunun nedeni de insan-
ların fabrika içerisinde çok fazla vakit 
geçirmelerinden kaynaklı. Genellikle 
de fabrika içerisindeki kişiler arasından 
evleniyorlar ve benim yaşımda olup da 
bekar olan kişi yok denecek kadar azdı. 
Bireylerin arkadaş olarak kalmadıkları 
ve bir yerden sonra bu kişiler arasında 
evlilik olduğu görülüyor.”  

Oruç, araştırmasının sonuç bölümü-
nü şu şekilde aktardı: 

“Toplumsal cinsiyet uzantıları-
na bağlı olarak kadınların çalış-

ması için uygun olan alanların 
kemikleştiği, bu durumun da 
kadınlar tarafından kanıksan-
dığı, kadınların kendilerine 
verilen sorumlulukları içsel-

leştirmeleri, cinsiyetlerin 
birbirlerine yönelik algı-
ları, erkekler tarafından 
biçimlendirilen erkek 
egemen çalışma haya-
tına yansıyor.”

Günsu UYANIK 

■ Kadın Çalışmaları Uygulamaları ve 
Araştırma Merkezi’nin (AKAUM) dü-
zenlediği “Beyaz Diziden (U)mutsuz Ev 
Kadınlarına” konulu konferans Hukuk 
Fakültesinden Yrd. Doç. Dr. Kıvılcım 
Turanlı Yücel tarafından verildi. Kongre 
Merkezi Salon Anadolu’da 27 Aralık 
günü gerçekleşen konferansta Yücel, 
beyaz dizilerden yola çıkarak ev kadınla-
rının durumuna değindi. 

 Yücel “Cinsiyet, doğduğumuzda 
sahip olduğumuz cinsel organa göre 
tanımlanır. Toplumsal cinsiyet ise 
kadın ve erkeklere verilen, toplumsal 
olarak inşa edilmiş rollerdir. Örneğin 
doğan bebek oğlan olduğunda mavi, kız 
olduğunda pembe kıyafetler giydirilir 
veya kız çocuklarına bebek, oğlan 
çocuklarına da araba hediye edilir. 
Bu toplumsal dayatmaya karşı gelen 
davranışlar, kınanma ve dışlanma gibi 
yaptırımlar ile cezalandırılır. Kadın ve 
erkek mesleklerinin belirlenmiş olması, 
kadınların erkeklerden daha duygusal 
ve güçsüz olduğunun sürekli vurgulan-
ması; yüklenen bu görevler ve genel 
geçer kavramlara örnektir.” dedi.

Kadına yüklenen bu roller ile kadının 
kamu alanından uzaklaştırılmasına 
gerekçe hazırlandığına dikkat çeken 
Yrd. Doç. Dr. Kıvılcım Turanlı Yücel, 
toplumsal rollerin bir gecede değiştirile-
meyeceğini söyledi. 

Kahraman Hep Erkek

Yücel sözlerini şöyle sürdürdü:
“Çoğu zaman istemsiz olarak toplum-

sal cinsiyetin bize biçtiği rolleri günlük 
hayatta kabul ettiğimiz olur. Edebiyat, 
toplumsal cinsiyet rollerini yeniden 
üretme bağlamında son derece etkili 
bir araç olabilme potansiyeline sahiptir. 
Aşk romanlarında kahramanın hep 
erkek olması, duygusal açıklığı olan ve 
güçsüz olan tarafın ise hep kadın olması 
;geçmişten beri süregelen bir örgüdür.” 

Yücel, romanlarda kadının hayatın-
daki tek anlamı aşk olarak gösterilirken 
erkeğin hayatında farklı birçok alan 
görüldüğünü ifade etti. Yrd. Doç. Dr. 
Kıvılcım Turanlı Yücel, bu romanlarda 
sınıf ayrılıkları olan iki kişinin bir araya 
gelmelerinin mümkün olmadığını dile 
getirdi. Günümüzde de genel geçer bir 
sebep olarak benimsenmiş olan ‘Kadın, 
çocuğu eğittiği için kendisi de eğitimli 
olmalıdır.’ zihniyetinin Cumhuriyet 
romanlarında da sık sık görüldüğünü 
söyleyen Yücel “Sistem, kadın emeğine 
muhtaçtır. Ev kadınlarının yaptığı işlerin 
hizmet olarak kabul edilmemesi, sosyal 
güvenceye sahip olmamalarına neden 
olmaktadır. Kimse ev kadınlarının 
neler çektiğini görmek istemiyor, sanki 
onların göreviymiş gibi davranılıyor. 
Bu, üzerinde düşünülmesi gereken ve 
bilinçli davranılması gereken bir konu-

Göze ÇİÇEK 

■ Türkiye’nin yüksek çözünürlüklü 
yerli keşif uydusu Göktürk-2’ye ilişkin 
olarak Uydu ve Uzay Bilimleri Araştırma 
Enstitüsü Müdürü Prof. Dr. Alper Çabuk 
“Atatürk’ün bize gösterdiği yolda Türkiye 
oldukça önemli bir adım atmıştır.” dedi. 

Prof. Dr. Çabuk şunları söyledi:“Ulu 
Önderimiz Atatürk, 1936 yılında Eskişe-
hir’de yaptığı bir konuşmasında ‘İnsan-
lar bir gün gökyüzünde yürüyecek, belki 
de aydan bize haber göndereceklerdir. 
Bize düşen görev ise batıdan bu konuda 
fazla geride kalmamayı temindir.’ demiş. 
Atatürk’ün bize gösterdiği yolda Türkiye 
oldukça önemli bir adım atmıştır. Uzaya 
hakim olmayan bir ülke, tam bağımsız 
değildir. Eğer uzaya hakim değilseniz 
uçaklarınızı doğru konumlara yönlendi-
remezsiniz, iletişiminizi sağlayamazsınız, 
savunma sistemlerinizi yönetemez-
siniz, afetlere karşı gerekli tedbirleri 
alamazsınız; ormanlarınızı, meralarınızı, 
tarım alanlarınızı koruyamazsınız. 
Kentlerinizi, yerleşim alanlarınızı sağlıklı 
şekilde planlayamazsınız. Türkiye biraz 
daha bağımsız olacak. Rektörümüz 
Prof. Dr. Davut Aydın’ın havacılık ve 

uzay alanında ülkemizin 
önde gelen bir Ar-Ge 

merkezi yapmak 
için gösterdiği 
çabalara teşekkür 
ediyorum. Havacı-
lıkta ve uzayda çok 

daha güçlü bir 
Türkiye’ye 
ulaşmayı 

diliyo-
rum.”

Çalışma yaşamında kadının yeri
Öğr. gör. Dr. İlke Oruç, kadının çalışma yaşamındaki yerine ilişkin araştırmasını anlattı

Sistem kadın 
emeğine 
muhtaç

Onur DEMİR 
■ Anadolu Üniversitesi 2012-2013
eğitim-öğretim yılı Açıköğretim, İk-
tisat, İşletme Fakülteleri “Merkezî 
Açıköğretim Programları Güz Dö-
nemi Ara Sınavında Görevlendiri-
len Personel Toplantısı” 27 Aralık 
günü gerçekleştirildi. Bilgisayar 
Uygulama ve Araştırma Merkezi 
tarafından Atatürk Kültür ve Sanat 
Merkezi Opera ve Bale Salonu’nda 
gerçekleştirilen toplantıda Açıköğ-
retim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Kerim Banar, sınavla ilgili olarak 
bazı bilgiler aktardı. 5-6 Ocak gün-
leri arasında gerçekleştirilen sınav 
öncesinde konuşan Prof. Dr. Banar, 
şunları söyledi: “Bu sene iki ara sı-

nav, iki de final sınavı olmak üzere 
dönemlik yeni bir sistem uygula-
yacağız. Geçen sene bir rekordan 
bahsediliyordu. Bu sene yeni bir re-
kor daha var, sınava 1 milyon 331 
bin 640 kişi girecek. Bunun için 3 
milyon 500 bin soru kitapçığı ve 
cevap kâğıdı basıldı. Bu gerçekten 
çok ciddi bir süreçti ve çok sıkışık 
bir takvim vardı. Kayıtların 16 Ka-
sım tarihinde sona ermesinin ar-
dından hocalardan sorular alındı. 
13 bin soru seçildi ve kapalı devre 
matbaaya girdi. Öğrenci yoğunlu-
ğundan bazı illerde bina bulmakta 
zorlandık. Geçen yılki sınavda gö-
revli olan personel sayısı 330 bin ki-
şiyken bu yılki sınavda ise 482 bin 

932 görevli var.”
Toplantıda Rektör Yardımcısı 

Prof. Dr. Naci Gündoğan ise sınav 
yönetmeliği ve sınavda görev ala-
caklara yapılacak ödemeler hak-
kında bilgiler verdi. Bu yılki sınavın 
maliyetinin yarı yarıya artığını söy-
leyen Prof. Dr. Gündoğan, görevlile-
rin ulaşımı, konaklaması ve sınav 
sırasında yapılacaklar hakkında 
bilgiler aktardı.

 Toplantının son konuşmasını ya-
pan Bilgisayar Araştırma ve Uygu-
lama Merkezi Müdürü Yrd. Doç. Dr. 
Özgür Yılmazer da sınavda görevli 
Üniversitemiz personeline, sınavla 
ilgili uygulanacak prosedür konu-
sunda açıklamalar yaptı.

Üniversitemiz bu yıl yeni bir rekor kırdı

Göktürk-2 
Türkiye için 
önemli bir adım

Özer SENDİNÇ 
■ Anadolu Üniversitesi bünyesin-
de 2007 yılından bu yana “Bilim-
sel Araştırma Projesi” kapsamında 
faaliyet gösteren Hidroana Projesi, 
27 Aralık günü Espark AVM’de “Ice” 
isimli aracını görücüye çıkartı. Hid-
rojen gazından elde edilen elektrik 
enerjisini kullanarak atık olarak yal-
nızca saf su açığa çıkaran araçlar, 
gelecekte tüm araçların çevre dostu 
olması adına önemli bir yer tutuyor. 

Farklı Disiplinler Bir Arada

Hidroana ekibini ziyaret eden Es-
kişehir Tepebaşı Belediye Başkanı 
Dt. Ahmet Ataç “Öğrencilerimizin 
her projesine olduğu gibi bu proje-
lerine de severek destek olduk. Öğ-
renciler tarafından hazırlanan bu 
çevreci projeye destek vermek bize 
onur veriyor. Hedeflerine ulaşmala-
rı için her zaman onların yanında 
olacağız.” şeklinde konuştu. 

Üyelerinin tamamını öğrencilerin 
oluşturduğu Hidroana içerisinde 
Malzeme Bilimi ve Mühendisliği, 
Kimya Mühendisliği, Elektrik-Elekt-
ronik Mühendisliği, İletişim Tasarımı 
ve Yönetimi, Endüstriyel Sanatlar 
gibi birçok farklı disiplinden öğrenci-
yi barındırarak, ekipten aldığı verimi 
en üst seviyeye taşıyor. 

Hidrojen gazının enerji kaynağı 
olarak kullanımının mümkün oldu-
ğunu ispatlayan araştırma sonucu 
üretilen araçlarla Hidroana; her yıl 
biri ulusal biri, uluslararası olmak 
üzere Shell Eco-Marathon Avrupa 
ve TÜBİTAK Hidromobil yarışla-
rına katılıyor. Ekibin hem asgari 
seviyede hidrojenle en uzun yolu 
gidenin kazandığı Shell Eco-marat-
hon yarışında hem de TÜBİTAK’ın 
düzenlediği ve hızlı olan araçların 
belirlendiği yarışmada dereceyle 
dönebilecek güçte olduğuna inan-
dığını belirten Hidroana Takım 

Kaptanı Ergün Erkuş, bu başarılar 
için gerekli deneyimi edindiklerinin 
de altını çizdi. 

Karbon Salınımı Yok

Hidrojenden üretilen elektrikle 
çalışan araçların önemine de deği-
nen Ergün Erkuş şunları söyledi: 

“Petrolle çalışan araçlar, açığa 
çıkardığı gazla çok büyük bir doğa 
kirliliği yaratıyor. Oysa bizim üze-
rinde çalıştığımız araçlarda açığa 
çıkan sadece saf su. Elde edilen bu 
saf suyun yeniden hidrojene dö-
nüştürülmesi bile mümkün. Dün-
yada bu enerjiyi kullanarak araç-
lar üretilirse çok büyük bir adım 
atılmış olacak. Şu anda televizyon 
reklamlarında araçların karbon 
salınıma dair oranlar görürüz ve  
bu markalar için önemli bir ay-
rımdır. Bizim aracımızda bırakın 
yüzdelik dilimi karbon salınımı 
diye bir şey yok.”

Hidroana halkın beğenisine sunuldu

Öğr. Gör. Dr. 
İlke Oruç

Yrd. Doç. Dr. 
Kıvılcım Turanlı Yücel

Prof. Dr. Alper Çabuk
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Gençler proje 
üretmekten 
çekinmemeli

Handan KAYGUSUZ 
■ Personel Daire Başkanlığı tarafından 
“Üniversite Personeline Yönelik Hizmet 
İçi Eğitim” çerçevesinde düzenlenecek 
olan bir aylık eğitim programı, üst dü-
zey yöneticilerin katıldığı eğitim ile 27 
Aralık günü başladı.  Eğitim programı 
;sağlık hizmetleri, eğitim-öğretim hiz-
metleri,  teknik hizmetler, koruma ve 
güvenlik hizmetleri ile yardımcı hizmet-
ler olmak üzere  toplamda 11 gruba yö-
nelik  yapılacak. Açıköğretim Fakültesi 
Eğitim Bloğu Kişisel Gelişim Biriminde  
düzenlenen ilk toplantıya üniversitemi-
zin üst düzey yöneticileri katıldı. 

Toplantının açılışında bir konuşma 

yapan Prof. Dr. Naci Gündoğan, hizmet 
içi eğitimin önemine dikkat çekerek 
şunları söyledi:

 “Çok hızlı bir dönüşüm sürecinden 
geçiyoruz. Bu dönüşüm sürecinde çalı-
şanların da sadece işle değil iş ilişkileri 
ile de alakalı olarak birçok yeni değişi-
mi öğrenmesi gerekiyor. Eğitimlerin 
aslında temel amacı bu. Ortaya çıkan 
değişimi yönetmek ve iş yerini daha 
verimli hâle getirmek. Tabi biz hizmet 
sektöründe çalışan insanlar olarak bu 
değişim bizi  daha çok etkiliyor. Dün-
yada hızlı bir sosyal değişim yaşanıyor. 
Bu sosyal değişimi anlamak, insan 
ilişkilerini yönetmek, bu ilişkiyi verimli 

kılmak da bizim temel görevlerimiz-
den bir tanesi. Dolayısıyla ben bu tarz 
eğitimleri çok önemsiyorum. Hizmet 
içi eğitimlerle birlikte üst kademeden 
alt kademeye kadar  tüm çalışanlarımı-
za eğitim vermek suretiyle  niteliklerini, 
verimliliklerini artırmaya dönük önem-
li bir adım atıldı.” 

Personel Daire Başkanı Zuhal Şen 
ise “Bu eğitimleri çok önemsiyor ve 
uzun vadede Üniversitemiz personeli-
ne çok katkılar sağlayacağını düşünü-
yor, sadece prosedür gereği değil aynı 
zamanda çalışanlarımızın bir araya 
gelmesi, tecrübelerini paylaşması, 
birbirlerini  yakından tanıması olarak  

görüyoruz. Bu eğitime katkı ve destek 
veren tüm hocalarımıza da teşekkür 
ediyoruz.”  dedi.

İki gün süren program kapsamında 
Doç. Dr. Serap Benligiray, Prof. Dr. Ne-
zih Orhon, Yrd. Doç. Dr. Şerife Yıldız Ak-
gül, Doç. Erol İpekli, Yrd. Doç. Dr. Ufuk 
Eriş, Doç. Dr. Rasime Ayhan Yılmaz, 
Yrd. Doç. Dr. Bahtiyar Eraslan Çapa, 
Yrd. Doç. Dr. Ozan Ercan Taşkın ve Doç. 
Dr. Hakan Karakehya tarafından eği-
timde yönetim becerilerinin geliştiril-
mesi, stratejik yönetim, toplantı yöne-
timi, mesleki etik ilkeleri ve yolsuzlukla 
mücadele ile topluluk karşısında etkili 
konuşma konularında dersler verildi.

Personele hizmet içi eğitim

Tümsev SAYAR 

■ Mühendislik Fakültesi Malzeme 
Bilimi ve Mühendisliği Bölümü Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Emel Özel tarafından 
yürütülecek  “Üstün Özellikli Zr+4 kat-
kılı BaTiO3 Piezoelektrik Seramiklerin 
Üretimi” başlıklı proje, desteklenmeye 
değer bulundu. “Bilim Sanayi ve Tekno-
loji Bakanlığı Sanayi Tezleri Programı 
(SAN-TEZ)” kapsamında 2012 yılının 
2. döneminde desteklenen projede 
Prof. Dr. Ender Suvacı ve proje ortağı 
firma Endüstriyel, Teknolojik ve Nano 
Malzemeler San. Tic. Ltd. Şti. (ENTEKNO) 
elemanlarından Dr. A. Murat Avcı da 
araştırmacı olarak görev alacak. 

Üniversite-sanayi iş birliğinin sağlan-
ması yönünde önemli katkı sağlayacak 
proje kapsamında burs almaya hak 
kazanan iki yüksek lisans öğrencisi, 
yüksek lisanslarını sanayiye yönelik 
somut bir bilimsel çalışmada gerçek-
leştirme şansına sahip olacaklar. Proje 
tamamlandığında ucuz, üretimi kolay, 
üstün özellikli, insan ve çevre sağlığına 
dost; yönlendirilmiş sensör, tepkileyici 
ve dönüştürücü gibi piezoelektrik 
uygulamalarda kullanılabilecek ve 
BZT piezoelektrik seramik malzemeler 
üretilecek. 

Ayrıca üretimler sırasında ENTEK-
NO-Anadolu Üniversitesi iş birliği 

ile sağlanmış olan 
“Know-how” birikimle-
rinin patent, bilimsel 

makale ve yüksek 
lisans tezlerine 
dönüştürülmesi ve 

bu konuda ülkeye 
yetişmiş insan 

kaynağının 
kazandı-
rılması da 
hedefleni-
yor.

İnsan ve çevre
sağlığına dost 
seramikler 
üretilecek

■ Turizm Fakültesi öğretim ele-
manları tarafından hazırlanan 
Türkiye Turizm Tarihi Araştırması 
(1923-2013) çalışması kapsamında 
13 Aralık günü Skype üzerinden 
“Sözlü Tarih Yönetimi” konulu se-
miner verildi. Turizm Fakültesi Se-
miner Salonu’nda “Türkiye Turizm 
Tarihi Araştırması” başlıklı projede 
görevli olan araştırmacılara yöne-
lik düzenlenen seminer, Amerika 
Birleşik Devletleri’nin (ABD) Camb-
ridge (Boston) bölgesinde 1990 yı-
lından bu yana Cambridge Tarih 
Araştırmaları Merkezi’nde sözlü 
tarih çalışmaları yürütmekte olan 
Sarah Boyer tarafından Skype üze-
rinden gerçekleştirildi.  

ABD’nin Massachusetts eya-
letinde ziyaretçi olarak bulunan 
Prof. Dr. Nazmi Kozak’ın girişimle-
ri ile düzenlenen seminerde Sarah 
Boyer, Harvard ve MIT gibi seçkin 
üniversitelerin bulunduğu Camb-
ridge bölgesi özelinde 1990 yılın-
dan bu yana yürütmekte oldukları 
sözlü tarih araştırmalarını ve de-
neyimlerini katılımcılarla paylaştı. 

Boyer, çalışmasıyla ilgili olarak 
şunları söyledi:

“Amacım, Boston’un ikinci 
en büyük kalabalık bölgesi olan 
Kuzey Cambridge Bölgesi’nde 
1940-1960 yılları arasında açılan 
alışveriş merkezlerinin çevreye 
olan etkilerini araştırmaktı. Yaptı-
ğım araştırmalar sonucu çevreye 
yaptıkları etkinin oldukça fazla 
olduğunu gördüm. Bu yüzden 
bu bölgedeki alışveriş merkezi sa-
hiplerinin birçoğuyla görüşerek 
çevreye yaptıkları etkiler üzerine 
kendileri ile konuştum. Sonrasın-
da da öğrendiğim bilgileri araştır-
malarımda kullandım.” 

Sınırları Zorlamak

Sözlü tarih alanında birçok araş-
tırmasının bulunduğunu ve hep-
sinden söz etmenin de imkânsız 
olduğunu söyleyen Boyer, araştır-
malarının isimlerini ise şu şekilde 
sıraladı: 

“Crossroads: Stories of Central 
Square, Cambridge, Massachuset-
ts 1912-2000”, “Common Cause, 
Uncommon Courage: World War 
II and the Home Front in Camb-
ridge, Massachusetts”, “All in the 
Same Boat: Twentieth-Century 

Stories of East Cambridge, Camb-
ridge, Massachusetts.” 

Seminerin sonunda katılımcı-
ların sorularını yanıtlayan Sarah 
Boyer “Röportaj yaparken birçok 
sorunla karşılaşıyoruz bunları na-
sıl çözebiliriz?” sorusuna geçmişte 
yaşadığı bir anısını anlatarak ce-
vap veren Boyer “Bir gün bir maf-
ya babası ile röportaj yapacaktım 
ve benden röportajda ses kayıt ci-
hazı kesinlikle kullanmamı istedi. 
Bunun üzerine bende ısrar ettim 
ama kabul ettiremedim  ve bu du-
rumda yapabileceğim bir şey yok-
tu. Çünkü adam mafya babasıydı 
ve ısrar etmem tehlikeli sonuçlar 
doğurabilirdi. Bu yüzden bende 
kullanmadım” dedi. 

Bu gibi durumlarda sınırları 
olabildiğince zorlamak gerektiğini 
belirten Sarah Boyer, çözüm bu-
lunmadığı takdirde de yapılabile-
cek bir şeyin olmadığını ifade etti. 

Seminerin sonunda katılım-
cılara teşekkür eden Boyer, bu 
bağlantıdan çok memnun kaldı-
ğını ve bir gün Türkiye'ye de gelip 
böyle bir seminer vermek istedi-
ğini söyledi.

Ahsen AYHAN 
■ Türk Kızılay’ı tarafından düzenle-
nen “Geleceğini Şimdi Yönet Projesi” 
adlı seminer, 17 Aralık günü Anadolu 
Üniversitesi Kongre Merkezi Kırmızı 
Salon’da  gerçekleştirildi. Seminer-
de konuşan Habitat Kalkınma ve 
Yönetişim Derneği Proje Koordinatö-
rü İdil Şerifoğlu, gençlerin projeleri 
için imkânlar sağlandığını belirterek 
gençlerin proje üretmekten çekinme-
meleri gerektiğini söyledi. Şerifoğlu 
“Geleceğini Şimdi Yönet Projesi; 
Birleşmiş Milletler Kalkınma Programı 
(UNDP), Experian Türkiye ve Habi-
tat Kalkınma ve Yönetişim Derneği 
ortaklığında gençlerin hesaplanabilir 
risk ve sorumlu borçlanma konuların-
da farkındalık kazanmaları amacıyla 
başlatılmış bir projedir.” dedi. 

Experian Türkiye Satış Direktörü 
Mehmet Bozacıoğlu, çalışmış olduğu 
firmanın kredi olanakları sunduğunu 
belirtti. Bozacıoğlu “Kredi, korkulacak 
bir şey değildir. Aldığınız paranın 
kendi paranız olmadığı bilinciyle 
davrandığınız ve düzenli bir şekilde 
ödeme yaptığınız sürece bir sorun-
la karşılaşmayacaksınız.” şeklinde 
konuştu. 

Krediyi genç yaşta almanın daha 
mantıklı olduğuna değinen Bozacıoğ-
lu, gençlerin kredi kartı kullanmaktan 
çekinmemesi gerektiğini belirterek 
“Kredi kartları hayatı kolaylaştırır. 
Gençler için kartların avantajları var.”  
diye konuştu. 

Mehmet Bozacıoğlu kredi alırken 
maliyetler, ödeme zamanı ve miktar 
talepleri gibi konuların dikkate alın-
ması gerektiğine dikkat çekti.

Onur DEMİR 
■ Fotoğrafçılık Kulübü, Kreş ve Gündüz 
Bakım Evi 6 yaş grubu öğrencilerine 
17 Aralık günü fotoğrafçılık dersi verdi. 
Çocukların kişisel gelişimine katkıda 
bulunmak ve merak uyandırmak ama-
cıyla düzenlenen etkinlikte miniklere 
fotoğraf makinesi ve fotoğrafçılıkla ilgili 
pratik bilgiler aktarıldı.

Kreş Müdürü Şeniz Emeksiz,  “Çocuk-
lara yaptıracağımız etkinlikleri bir yıllık 
plan içerisinde belirliyoruz. Bu yıl bir ilk 
olarak Üniversitemizin kulüplerini ço-
cuklarımıza tanıtmak istedik. Bugüne 
kadar birçok kulübe ev sahipliği yaptık. 
Onlar, faaliyetlerini ve kullandıkları 
aletleri çocuklara gösterdiler. Bugün 
ise Anadolu Üniversitesi Fotoğrafçılık 
Kulübünü ağırlıyoruz.” dedi.

Fotoğrafçılık Kulübü Başkanı Erkan 
İnal ise “Çocukların küçük yaşlarda bu 
tür faaliyetleri görmelerinin, onların 
gelecekleri açısından önemli olduğunu 
düşünüyorum. Özellikle fotoğraf, artık 
çok kullanılır bir hâle geldi. Çocukların 
bu tür etkinliklerle bilinçlendirilmesini 
faydalı buluyorum.” diye konuştu.

Minikler 
fotoğrafl a 
tanıştı

Doç. Dr. 
Emel Özel

Sarah Boyer’den ‘Sözlü Tarih’ üzerine 
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■ 6. Palto Film Günleri kapsamında 
düzenlenen çeşitli etkinliklerde si-
nemanın usta isimleri, seyirci ile bir 
araya geldi.

İletişim Bilimleri Fakültesinde 25 
Aralık günü gerçekleştirilen “Nizam 
Eren’le Sinema Atölyesi” adlı söyleşi-
de sinemanın pek çok dalında emek 
vermiş olan Nizam Eren, deneyimleri-
ni katılımcılarla paylaştı. 

Sinemayı sinema yapan üç kural 
bulunduğunu ve bunların vazgeçil-
mez olduğunu belirten Eren, “Dünya-
nın en güzel hikayesini de yazsanız, 
en güzel filmini de çekseniz bu kural-
lar olmadan olmaz.”dedi.

 Eren, dünya sineması ile Türk sine-
ması arasında bu anlamda farklılıklar 
olduğunu, stratejik hatalar yapılabil-
diğini ve bu stratejik hataların filmin 
maliyetini olumsuz anlamda etkiledi-
ğini de ifade etti. 

Sinemanın yeni bir döneme girdi-
ğini, pek çok stüdyonun kapandığını, 
firmaların film üretimini durdurmaya 
başladığını, sinema makinelerinin do-
layısıyla da makinistlerin tükenmeye 
başladığını, sinema salonlarının da 
giderek dijitale dönüştüğünü ifade 
eden Eren sözlerinin devamında 
“Sinemada 35 mm dönemi kapa-
nıyor ve dijital bir devreye doğru 
gidiliyor. Sinema kabuk değiştiriyor 
ve bambaşka bir yere gidiyor.” diye 
konuştu. 

Zerre İlk Filmim

6. Palto Film Günle-
ri’nin açılış filmi olan 
Zerre’nin gösteriminin 

ardından filmin yönetmeni Erdem 
Tepegöz ve yapımcısı Kağan Daldal ile 
bir söyleşi gerçekleştirildi. 

Zerre’nin ilk sinema filmi olduğunu 
belirten Tepegöz, “İlk filmi çekmek 
zorlu bir süreç. İyi bir ekip ve iyi bir 
yapımcıyla çalıştım. Bu anlamda 
şanslıydım. Maddi beklentisi olma-
yan bir film Zerre. Yapımcı için de bü-
yük riskti aslında. Entrika, tehlikeli bir 
şey. Öykü sizi bir yerden sonra başka 
yerlere götürebiliyor. Bu da sizi dağı-
tabiliyor. Bu dağılmayı yaşamamak 
için biz yalnızca Zeynep karakterine 
odaklanmak istedik. Paralel öyküleri, 
yan öyküleri ya da çatışma unsurları-
nı filme dâhil etmek istemedik Zerre, 
zor bir ilk film. Filmde çocuklar, hay-
vanlar var. Çalıştığımız coğrafya da 
zor bir coğrafya. Beni en çok zorlayan 
Tarlabaşı’nın koşulları oldu.” dedi.

Gözetleme Kulesi 

6. Palto Film Günleri, ayrıca Altın 
Koza Film Festivali’nden beş ödülle 
dönen “Gözetleme Kulesi” filminin yö-
netmeni Pelin Esmer ve başrol oyun-
cusu Nilay Erdönmez’i ağırladı. 

Esmer “Gözetleme Kulesi neyi dert 
edindi ve mekân seçimini nasıl yaptı-
nız?” sorusunu şu şekilde yanıtladı:

“Aslında Gözetleme Kulesi, suçlu-
luk duygusuyla başladı ve bunu dert 
edindi. Filmde gördüğümüz gözet-
leme kulesi de sonradan dâhil oldu 
filme, baş karakterlerden birinin 
yaşadığı mekân olarak çok uygun 
olacağını hissettim. Birkaç yıl önce 
gözetleme kulesi diye bir şey olduğu-
nu bilmiyordum. Gazete okuduğum 
sırada öğrendim. Orada yaşayan in-
sanlar varmış, bekçiler varmış; kimi 
zaman aile, kimi zaman tek başına 
yaşayan bir adam, hatta kadın. Bu-
nun üzerine bir film yapmak gibi bir 
motivasyon oluşmadı tabi. Senar-
yomu yazdığım zaman anımsadım 
galiba bu mekânı. Filmde dönen 
suçluluk duygusu meselesinde gö-
zetlemenin ve gözetlenmenin çok ön 
planda olduğu bir yerde imdadıma 
yetişen bir mekân oldu. Sonradan 
gözetleme kulelerini gezip en uygun 
kuleyi bulmaya çalıştık.” 

Başkarakterlerden biri olan 
Nilay Erdönmez, hazırlık süreci-

ne ilişkin soruyu “Aslında 
keyifli geçti ama zorlan-

dım. Her oyuncu zor 
bir role çalışmak ister; 
çünkü motive edici bir 
özelliği vardır. Ben çok 
güzel bir hazırlık süre-

ci geçirdim rolüme 
çalışırken. Çok 

büyük bir dene-
yimdi benim 

için.” diye 
yanıtladı.

Meral TOSUN 
■ Devlet Konservatuvarı Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Hasan Erkek’in ilk 
ödüllü oyunu olan Bedel, kitap olarak 
yayımlandı. 

Oyun Yazarları ve Çevirmenleri 
Derneği (OYÇED) ve Kreatif Yayıncılık 
iş birliği ile kitap olarak basılan oyun, 
1989’da Hasan Erkek Tiyatro Bölümü 
üçüncü sınıf öğrencisiyken TRT Büyük 
Ödülü’ne layık görü- lerek TRT 
Ankara Radyosu 
tarafından yayım-
landı. Yazarın 
Eşik ve Çark 
adlı oyunlarıyla 
birlikte oluş-
turulan ‘Eşik 
Üçlemesi’nin 
ilk oyunu 
olan Bedel, 
Kartal Tibet 
tarafından 
TRT-Yeşilçam iş birliği 
çerçevesinde sinemaya da uyarlanıp 
TRT’nin televizyon kanallarında birçok 
kez yayımlandı. 

Antik Yunan tragedyalarını andıran 
ve şiirsel bir dili bulunan Bedel, ünlü 
tiyatro kuramcısı ve eleştirmeni Prof. 
Dr. Sevda Şener’in değerlendirme 
yazısıyla yayımlandı. Kapak tasarımı 
ise Prof. Dr. Ayşegül İzer tarafından 
yapıldı. Bedel’in ardından bugüne ka-
dar ulusal ve uluslararası düzeyde 14 

ödül daha alan 
Hasan Erkek’in 
yayımlanmış 
kitap sayısı 
21’e ulaştı.

İrem DÖNMEZ 
■ Devlet Konservatuvarı Sahne Sanat-
ları Bölümü Uygulama Sahnesi, 21 
Aralık günü “Halk Müziğimiz” konulu 
konferansa ev sahipliği yaptı. Doç. Dr. 
Hüseyin Yaltırık ve Doç. Dr. Reyhan 
Altınay’ın konuşmacı olarak katıldığı 
konferansta Devlet Konservatuvarı 
Müdürü Prof. Ahmet Bülent Alaner ve 
Doç. Erol İpekli de yer aldı. 

TRT İzmir Radyosu Türk Halk Müziği 
sanatçısı da olan Doç. Dr. Hüseyin Yaltı-
rık “Folklordaki Halk Terimi, Anonimlik 
Süreci, Halk Türküsü ve Türkü Formun-
daki Besteler Hakkında Bir İnceleme” 
konulu sunum yaptı. 

Halk müziğinin oyun havaları, 
türküler, ninniler, tekerlemeler, seyirlik 
oyunlar gibi geniş bir alanı kapsadığını 
ifade eden Yaltırık; halk müziğinin 
sanat yapma amacıyla yaratılmadığını, 
çeşitli doğal felaketler, ölümler, törenler, 
ritüeller gibi nedenlerin sağladığı ortam 
sayesinde oluşturulduğunu söyledi. 
Yaltırık, Türk Halk Müziği’ni ise şöyle 
tanımladı: “Yerel sanatçılar ve kaynak 
kişilerce daha çok sözlü gelenekle akta-
rılan, yerel halk sazları kullanılarak belli 
diziler ve ritim kalıplarıyla bireysel ya da 
toplu icra edilen anonim bir müzik türü 
ve kültürüdür.” 

İnsan Sesinin İşlevi

Doç. Dr. Reyhan Altınay ise “Gelenek-
sel Müzikte Ses Üretme Bağlamında 
Türk Halk Müziğinde Seslendirme” 
isimli sunumu gerçekleştirdi. Altınay 
“Yazıdan önce sesli kültürün hakim 
olduğu eski toplumlarda, müzik yani 
sesler; kolektif belleğin nesilden nesile 
aktarılmasında en önemli işlevi yerine 
getirdi. Bu aktarımda en fazla işlevi olan 
çalgı, insan sesi oldu.” dedi. 

Çeşitli halk topluluklarının yaptıkları 
geleneksel müzik uygulamalarından ör-
nekler veren Altınay, “Müziğin kültürel, 
toplumsal bir olgu olması, yaşanan çağ 
ve mekândan bağımsız olamayacağı 
gerçeğinden yola çıkarak içinde var 
olduğumuz küresel çağın getirilerinden 
müzik sanatının etkilenmesinin kaçı-
nılmaz olduğu hepimizce malumdur. 
Ulusal ve yerel kültürlerin ise mevcut 
ekonomik, sosyal, siyasal yapılardan en 
fazla etkilenen alanlar olduğu gerçeği 
kendini göstermektedir.” diye konuştu.

Burcu KARAGÖZ / Sedef ORAL 

■ Güzel Sanatlar Fakültesi (GSF) öğren-
cilerinin düzenlediği panayır, 26 Aralık 
günü GSF’de açıldı.

“Her sene mayıs ayında bahar şenlik-
lerinde düzenlediğimiz bu etkinliği bu 
yıl ilk defa yıl başından önce de yapmak 
istedik.” diyen GSF Dekanı Prof. Bilgihan 
Uzuner sözlerine şu şekilde devam etti: 
“Panayırlarımız çok renkli geçiyor. Öğren-
cilerimizin deneyim kazanması ve ürün 
tasarlamasını amaçlıyoruz, hem bu ama-
cımıza ulaşıyoruz hem de bu panayırlar 
sayesinde moral kazanıyoruz. Yaklaşık 
yirmi tane stand açılıyor ve ürünler çok 
uygun fiyata alıcı buluyor. Panayıra üni-
versite çevresinden de alışveriş için gelen-
ler oluyor.” 

Basılacak Kitaba İmza Günü

Henüz basılmayan “Delikanlı” kita-
bının yazarı Emrah Emir de panayırda 
yerini alanlar arasındaydı. Kitabını ba-

sabilmek için kitaba 
karşı ilgisi olanlardan 
yardım bekleyen Emir, 
romanı hakkında şun-
ları söyledi: “Roman, 
nesnel olarak Türki-
ye’nin 1980 darbesin-
den sonra üniversite 
öğrencilerinin ne hâle 
getirildiğini anlatıyor. Ki-
taptaki ‘Delikanlı’ karak-
terimiz de idealleri olan 
sosyalist bir gençtir ve ide-
alleriyle sistemin dayattığı 
şartlar arasında kalmıştır. 
İşte roman, delikanlının iki-
si arasında yapması gere-
ken tercihi yapamadığı için 
yaşadığı büyük bir trajediyi 
konu alıyor.” 

Lâl Camdan Lale Takımı

El yapımı renkli bardaklarını, lâl cam-

dan lale takımını ve çeşitli vazolarını 
sergileyen GSF öğrencisi Raşit Toplu, 
“Bölümde kendimizi geliştirmek için ya 

da hobi amaçlı yaptığımız ürünleri bu 
panayırda sergiye açıyoruz  ve öğrencile-
rin alabileceği uygun fiyatlara satıyoruz.” 
diye konuştu.

7 Ocak / Pazartesi

KONSER
Öğretim Elemanları Karma Yeni Yıl Sergisi

 Sinema Anadolu
 20:00

Devlet Konservatuvarı

9 Ocak / Çarşamba

SERGİ
Dünya Karikatürcülerinin Çizgileriyle 
Nasreddin Hoca

 Eğitim Karikatürleri Müzesi
 17:30

Karikatür Sanatını Araştırma 
ve Uygulama Merkezi

10 Ocak / Perşembe

TOPLANTI
Mali Destek Programları Kapsamında 
Bilgilendirme Toplantısı

 Kongre Merkezi Kırmızı Salon
 14:00 - 16:00

BEBKA

GSF ögrencilerinden renkli panayır 

nemanın usta isimleri, seyirci ile bir 
araya geldi.

Aralık günü gerçekleştirilen “Nizam 
Eren’le Sinema Atölyesi” adlı söyleşi-
de sinemanın pek çok dalında emek 
vermiş olan Nizam Eren, deneyimleri-
ni katılımcılarla paylaştı. 

bulunduğunu ve bunların vazgeçil-
mez olduğunu belirten Eren, “Dünya-
nın en güzel hikayesini de yazsanız, 

tarafından yayım-

TRT-Yeşilçam iş birliği 

Ödüllü 
oyun ‘Bedel’ 
okurlarıyla 
buluştu 

Halk müziği 
konuşuldu 

6. Palto Film Günleri Kapsamında Çeşitli Etkinlikler Düzenlendi

Sinema kabuk değiştiriyor

Prof. Dr. 
Hasan Erkek

Nizam Eren
Pelin Esmer
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Eskişehir Barosu Başkanı Rıza Öztekin Radyo A’ya Konuk Oldu:

Avukatlar, toplumun aydınlık yüzüdür
Tümsev SAYAR 
■ Eskişehir Barosu Başkanı Avukat 
Rıza Öztekin, 3 Aralık günü Radyo 
A’nın konuğu oldu. Hukuka iliş-
kin güncel konuların ela alındığı 
ve dinleyicilerden gelen soruların 
canlı yayında yanıtlandığı “Hukuk 
Bürosu” programında Av. Barış Gü-
naydın ve Uzman Dr. Güzin Kıyık’ın 
sorularını yanıtlayan Öztekin, Baro 
ve adli yardım ilişkisi hakkında 
konuştu ve bir hukuk terimine de 
açıklık getirdi.

Hukuk Sosyal Bir Laboratuvar

Hukukun hayatın kendisi ol-
duğunu belirten Öztekin “Klasik 
olarak toplumu düzenleyen ilişki-
lerin bütünü çok dar kalır. Bugün 
sabahtan akşama yaptığınız her 
şey hukuktur. Alışveriş merkezine 
gittiğinizde bile bir satış sözleşme-
si yaparsınız hemen. Dolayısıyla 
hayattan ve toplumdan ayrı düşü-
nemezsiniz. Hukuk toplumun ken-
disidir.” dedi. 

Hukuk Fakültesi bitiren insan-
ların pek çok alanda çok başarılı 
olacağına inandığını kaydeden 
Rıza Öztekin “Hukuk Fakültelerinin 
puanları da çok yüksek. Bu, mes-
leğin önemi ile ilgilidir. Nitelikli ve 
donanımlı hukukçular yetiştirmek, 
hukuk devletinin şekillenmesinde 
etkendir. Hukuk Fakültesi öğren-
cileri, sınavı belki olumsuz bulabi-
lirler; fakat ben aksi kanaatteyim. 
Sınavın olumlu yönleri zamanla 
ortaya çıkacaktır. Bağımsız yargı, 
hukuk devleti ve adil yargı ancak 
nitelikli hukukçularla mümkün ola-
caktır.” dedi.

Baroların mesleki dayanışma-

yı, mesleğin ilerlemesini ve etiğini 
sağlayacak yapılanmalar olduğunu 
dile getiren sözlerini şöyle sürdür-
dü:

“Bizim baromuzun kuruluşu 
1934’tür. Tabi ki çok köklü bir 
geçmişe sahip. Eski başkanlarımız 
Akın Çamoğlu ve Şahap Demirer’i 
de saygıyla anmak istiyorum. Hu-
kuk çınarları olarak da bize örnek 
oluyorlar. Şu anda 715 kişiyiz. 
Hatta tam seçim dönemindeyken 
700 oldu ve bir barolar delegemiz 
daha oluştu. Barolar ‘Kamu Komi-
te Meslek Kurumu’dur. Bu yüzden 
sivil toplum kurumu denildiğinde 
uyarıyorum. Bunu kötü niyetle 
söylemiyorlar ama altını özellikle 
çiziyorum. Barolar, hukukun üs-
tünlüğünü savunmak ve korumak 
görevi ile toplumsal savunmayı da 
üstlenirler; toplumu aydınlatırlar, 
gerçekleri topluma anlatırlar ki 
toplumda adalet duygusu gelişsin. 
Hukuk üstünlüğünü ve insan hak-
larını savunmak ile korumak görevi 
de önemli. Yaşam hakkı da insan 
hakkının bir alt kategorisidir. Ba-
rolar bu konuda da mücadele ede-

ceklerdir. Adalet duygusunun çok 
ciddi kaybolduğu bugünlerde ba-
rolar sığınılacak limanlardır ki son 
baro seçimlerini İstanbul’da tak-
siciler bile takip etmiş. Toplumun 
da önem verdiğini düşünüyorum. 
Barolar, dik durdu ve hukuka aykı-
rılıkları birinci ağızdan topluma an-
lattı. Bu yüzden baroların oldukça 
önemli olduğunu düşünüyorum.” 

Mesleğin Kuralları Var

Avukatlara ve hukuk öğrencile-
rine önerilerde bulunan Rıza Öz-
tekin, avukatların bu mesleği nasıl 
icra edeceklerine dair meslek kural-
larının yer aldığına dikkat çekti. 

“Adli yardım nedir? Kimler yarar-
lanabilir? Hangi koşullarda yarar-
lanılır? Nasıl başvurulabiliyor? gibi 
sorulara da yanıt veren Öztekin 
şöyle konuştu:

“Adli yardımın kaynağına baka-
lım öncelikle. Anayasal dayanağı 
36. madde olan ‘Herkes meşru va-
sıta ve yollardan hem davacı hem 
de davalı olma hakkına sahiptir.’ 
diyen maddedir. Yargılamak bir 
kamu hizmetidir. Klasik Kamu Hiz-

meti Kanunu’na göre yargılamanın 
mümkün olduğu kadar en az gi-
derle vatandaşa sunulması gerekir. 
Ama değişen şartlar var tabi ki. Bu 
noktada hukuki yardıma başvuran 
vatandaşların karşısına yargılama 
giderleri ve vekalet ücreti çıkacak-
tır. Hukuk davalarıyla ilgili kısım-
da ise adli yardım devreye giriyor. 
Avukatlık Kanunu’nda düzenlenen 
özel bir düzenlemedir Adli Yardım. 
Adli Müzaheret denen bir kurum 
daha var. Hep onunla karıştırılır. 
Adli Müzaheret, yargılama gider-
leri açısından barolarla bağlantısı 
olmayan bir davanın giderlerini 
karşılayamayacak düzeyde ekono-
mik durumu zayıf olan kişiler için 
dava açmak amacıyla harç parası, 
bilirkişi ücreti devlet tarafından 
karşılanmasıdır. Ama vekalet üc-
reti açısından olaya bakıldığında 
barolar devreye giriyor. Barolarda 
adli yardım bürolarımız vardır. Ad-
liyede zemin katta Z-35 no.lu oda, 
bizim adli yardım büromuzdur. 
Bu bürodan kimler yararlanabilir 
ve ne için yararlanıyor diye baktı-
ğımızda özellikle kadınlar yararla-
nıyor. Oranlar çok yüksek. 2010 yı-
lında 353 kadın, 47 erkek vatandaş 
yararlanmış.  Genelde boşanma 
davaları eksenli davalar görüyoruz. 
Bunun kriterlerine baktığımızda 
bir gayrimenkul, motorlu taşıt, kira 
geliri vs. olmayacak. Erkek başvu-
ruculardan çalışacak düzeyde olan-
ların taleplerini kabul etmiyoruz. 
Adli yardım bütçesi kısıtlıdır. Bize 
yılda dört kez ödenek gelir. Çok 
önemli devasa bir bütçesi yok. Bu 
yardımın gerçek hak sahiplerine 
ulaşması lazım.” 

Onur DEMİR/Cengiz ÖZKAN 
■ Mühendislik Fakültesi Malzeme 
Bilimi ve Mühendisliği Bölümü ta-
rafından yürütülen “Nano Malze-
me ve Nano Teknoloji Dersi Poster 
Sunusu” ödülleri 27 Aralık günü 
Mühendislik Fakültesi Seminer Sa-
lonu’nda verildi.  5 yıldır geleneksel 
olarak yapılan yarışmanın ödülleri-
ni Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender 
Suvacı verdi. Etkinlikte Muhammad 
Yunusa birincilik, Mustafa Fadlel-
mula ikincilik ve Beyza Arvas ise 
üçüncülük ödülüne layık görüldü.

Prof. Dr. Suvacı “Öğrencilerimiz, 
Nano Malzeme ve Nano Teknolojisi 
dersi kapsamında her sene dönem 
ödevlerini poster sunusu hâlinde 
yapıyorlar. Bizler de öğrencileri mo-
tive etmesi amacıyla ödüllendirme 
yapıyoruz. Bu tür etkinlikleri, öğren-
cilerimizin gelecekte yapacakları iş 
başvuruları açısından önemli bulu-
yoruz. Bu etkinlik sadece ders için 
değil fakülte tarafından da destek-
lenen güzel bir organizasyon.” dedi. 

Yarışmada birinci olan Muham-
med Yunusa “Hocalarıma ve arka-
daşlarıma teşekkür ederim. Bana 
çok yardımları oldu. Mutluyum, bu 
tür yarışmaların devamını bekliyo-
rum.” diye konuştu.

Günümüzde yaygınlaşmaya baş-
layan ve bilimsel olarak birçok alan-

da kullanılan nanoteknoloji, Mü-
hendislik Fakültesi Malzeme Bilimi 
ve Mühendisliği Bölümü öğrencileri 
tarafından yapılan çalışmalarla pos-
ter sunumu hâline getirildi. 

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ender 
Suvacı’nın yürüttüğü “MLZ 441 
Nano Malzeme ve Nanoteknoloji” 
dersi kapsamında düzenlenen et-
kinlikte; öğrenciler tarafından sa-
vunma sanayi, kozmetik, çevre ve 
enerji gibi önemli konularda yapı-
lan nanoteknoloji esaslı özgün araş-
tırmalardan derlenerek hazırlanan 
çalışmalar sergilendi. 

Mühendislik Fakültesi Malzeme 
Bilimi ve Mühendisliği Bölümü fua-
ye alanında 27 Aralık günü sergile-
nen posterler, nanoteknoloji kulla-
nılarak yapılan çalışmaları içeriyor. 
20 öğrencinin ders kapsamında 
gerçekleştirdiği literatür araştırma-
larının ürünü olan bilimsel projeler, 
hazırlanan posterlerle tanıtıldı. Fa-
külte öğretim üyelerinden oluşan 6 
kişilik bir jürinin değerlendirdiği ça-
lışmalar, Türkiye’nin 2023 hedefleri 
doğrultusunda büyük önem verdiği 
nanoteknoloji alanındaki son ge-
lişmelerin sunulması açısından da 
önem taşıyor. 

Prof. Dr. Ender Suvacı, etkinliğin 
beş yıldan beri düzenlendiğini ve 
geleneksel hâle geldiğini söyledi. 

Suvacı “Dönem ödevleri 5 senedir 
geleneksel olarak bir poster sunu-
mu ve poster yarışmasıyla devam 
ediyor. Bu yıl da 5’incisini yapıyo-
ruz. Bugünkü programımızda 20 
öğrencimiz nano malzemelerin koz-
metik alanında, savunma sanayin-
de, enerji ve çevre alanlarında kulla-
nımı hakkında çok güzel sunumlar 
yapıyorlar. Bu alanda nanotekno-
lojinin insanlığa nasıl faydalı olabi-
leceğini veya getirebileceği riskleri 
anlatıyorlar." dedi.

Pratik Yapma Olanağı

Yapılan çalışmaların öğrenciler 
açısından çok önemli olduğunu 
vurgulayan Prof. Dr. Ender Suvacı, 
öğrencilerin ilk defa poster hazırla-
manın heyecanını yaşadığını ifade 
etti. Bu şekilde öğrencilerin pratik 
yapma imkânına kavuştuğunu kay-
deden Prof. Dr. Suvacı “Öğrenci sı-
nıfta alan kişi durumunda. Burada 
ise bildiklerini sunan, paylaşan ve 
birbirlerine aktaran pozisyonunda. 
Etkinlik, fakültedeki tüm öğrencile-
re açık ve onlar da gelip faydalana-
biliyorlar. Böylelikle bölümler arası 
etkileşim sağlanmış oluyor.” diye 
konuştu.

Çalışması hakkında bilgi veren 
Malzeme Bilimi Mühendisliği Bölü-
mü son sınıf öğrencisi Gamze Kuş 

,kozmetik alanında bir derleme ça-
lışması yaptığını ve yaşlanma karşıtı 
kremler hakkında bir poster hazırla-
dığını söyledi. Gamze Kuş, “Benim 
çalışma alanım kozmetikti ve konu-
mu da yaşlanma karşıtı kremler ola-
rak belirledim ve bunun üzerine bir 
literatür araştırması yaparak poster 
hazırladım.” dedi.

Güneş enerjisiyle hidrojen depo-
lanması konusunda hazırladığı pos-
teri anlatan Deniz Eren Erişen de 
“Çalıştığım konu foto katalitik olarak 
hidrojenin güneş enerjisiyle üretimi-
ni kapsıyor. Hidrojeni herhangi bir 
tüp içerisinde depolayarak aslında 
güneşten aldığımız enerjiyi hidrojen 
içerisine depolamış oluyoruz.” dedi.

Temiz ve yenilenebilir enerjinin 
gelecekte çok büyük önem kaza-
nacağını kaydeden Erişen, yaptığı 
literatür çalışmasında bulduğu yak-
laşımın güneş pillerine alternatif bir 
ürün ortaya koyduğunu vurguladı.

Deniz Eren Erişen “Arabanızın 
hidrojeni bittiğinde yeni bir tüp ta-
karak yolunuza devam edebilirsiniz. 
Güneş, en ucuz ve en doğal enerji 
kaynağı. Bununla elektrikte üreti-
lebilir, hidrojen de üretilebilir. Ben 
literatürdeki çalışmalar arasından 
hidrojeni tercih ettim çünkü hidro-
jenin depolaması ve kullanımı daha 
kolay olabilir.” diye konuştu.

Üniversitemiz Türkiye’nin bilimsel geleceğine katkı sağlıyor

‘Bugünün 
Küçüğü 
Yarının 
Girişimcisi’
İrem DÖNMEZ 
■ Kasım sonunda başlayan “Bugü-
nün Küçüğü Yarının Girişimcisi” pro-
jesi; eğitim, uygulama etkinlikleri ve 
tiyatro çalışmaları ile devam ediyor.

İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi 
Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet 
Başar’ın yürütücülüğünü yaptığı 
proje, TÜBİTAK’ın “Lisans ve Lisans 
Öncesi, Öğretmen ve Öğrencilere 
Yönelik Bilimsel Etkinlikleri Destekle-
me Programı” kapsamında TÜBİTAK 
BİDEB (Bilim İnsanı Destekleme Daire 
Başkanlığı) ve Eskişehir Ticaret Odası 
tarafından destekleniyor. Proje; Eski-
şehir Mehmet Gedik Ortaokulu, Mi-
halgazi Ortaokulu ve Batıkent Ticaret 
Odası İlkokulunda gerçekleştiriliyor. 

Projede Girişimcilik Eğitimleri 

Türkiye’de bir ilki deneyen Çizgi Dışı 
Girişim eğitmenleri Tuğberk Seçkin ve 
İlkim Kutval, tiyatral etkinlikler Devlet 
Konservatuvarı Müdür Yardımcısı 
Doç. Erol İpekli, uygulama etkinlikleri 
ise Eskişehir Meslek Yüksekokulu Mü-
dür Yardımcısı Öğr. Gör. Dr. Mehmet 
Gökhan Turan tarafından veriliyor. 

Okullarda proje sorumlusu olarak 
ilköğretim öğretmenlerinden Meh-
met Çakır (Mihalgazi İ.Ö.O), Sultan 
Koşmaz (Mehmet Gedik İ.Ö.O) ve 
Ömer Nalbant (Ticaret Odası İ.Ö.O) 
görev alıyor. 

ETO Tam Destek Veriyor

“Bugünün Küçüğü Yarının Girişim-
cisi” projesi ile ilköğretim düzeyindeki 
öğrencilerin girişimcilik kavramını 
tanımaları ve genel olarak girişimci 
düşüncenin temellerini öğrenmeleri 
amaçlanıyor. Bununla birlikte öğren-
cilerin hayal gücü, analitik yaklaşım, 
planlama, problem çözme, yenilikçilik, 
risk alma ve sosyal iletişim gibi yete-
neklerini geliştirmeleri de hedefleniyor. 
Bu çerçevede hazırlanan proje Bilim, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığının “Ulusal 
Yenilik Sistemi 2023” hedefleri doğrul-
tusunda alınan 2010/201 sayılı “Ulusal 
Bilim, Teknoloji ve Yenilik Stratejisi 2011-
2016” kararlarında belirtilen girişimcilik 
eğitimlerinin ilköğretimden doktora 
düzeyine kadar tüm eğitim seviyele-
rinde verilerek girişimcilik kültürünün 
olgunlaştırılması ve yaygınlaştırılması 
amacıyla da paralellik gösteriyor. 

Projeye Eskişehir Ticaret Odası tam 
destek veriyor. ETO Başkanı ve TOBB 
Yönetim Kurulu Üyesi Harun Kara-
can, gelecekteki Türkiye vizyonu ile 
uyum içinde olan ‘Bugünün Küçüğü 
Yarının Girişimcisi’ projesinin kendi 
alanında bir ilk olduğunun altını 
çizerek bu projeye maddi ve manevi 
her türlü desteği vermenin, hem Es-
kişehir ili hem de ülke için çok büyük 
önem taşıdığını belirtti. 

 a Ayrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr

Av. Rıza 
Öztekin
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Özellikle Intel ve Yandex 
fi rmalarının sunumu için 
geldim. Intel’den Emre 
Başkaya’nın sunumunda 
tanıtılan Ultrabook çok ilgimi 
çekti. Daha önceden bilgi 
sahibi olduğum Ultrabook 
hakkında daha detaylı 
bilgi sahibi olma fırsatı 
buldum. Şehri hisset.com 
sitesinin 3 reklamını daha 
yayımlanmadan izleme fırsatı 
yakaladım. Sıfırın Altında 
Marketing bana katması 

Onur Ortak 
Eğitim Fakültesi

Oturumlar arasında en 
dikkat çekici olanı Emre 
Başkaya’nın Ultrabook ve 
dijital pazarlama konuları 
üzerindeki sunumlarıydı. 
Diğer öğrencilerin ve benim 
en çok dikkatimi çeken ve 
oturumu diğer oturumlara 
göre daha dikkatli 
dinlememi sağlayan, 
Ultrabook’un dikkat çekici 
özellikleriydi. Project 
House’un www.şehrihisset.

com ve besttaxidriver hakkında yaptığı sunum da projeleri takip 
etme kararı almamı sağladı. 

Merve Taşpınar 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Üniversitemizin etkin 
kulüplerinden olan 
Marketing Kulübü 
güzel bir organizasyon 
gerçekleştirmiş. İçeri 
girdiğimizde güler yüzlü 
kulüp üyeleri karşıladı 
bizi. Oldukça yardımcı 
oldular. Kendilerini 
alanlarında kanıtlamış 
kişilerin sunumları çok 
etkileyiciydi. Bunun 
yanında yapılan ikramlar 
ve çeşitli süpriz hediyeler 

etkinliği daha da ilgi çekici bir hâle getirmiş.

İsmail Tolga Durmaz
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Etkinlik çok profesyonelce 
hazırlanmış. Katılımcılar 
özenle seçilmiş; başarılı, iş 
dünyasında etkin ve aktif 
isimlerden oluşuyordu. Sıfırın 
Altında Marketing’i takip 
etmenin bana büyük katkısı 
olduğunu düşünüyorum. 
Marketing Anadolu Kulübü’nde 
bu iş için emeği geçen 
herkese teşekkür ederim. 

Onur Bayram 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Etkinlik gerçekten 
profesyonelce ve özenle 
hazırlanmş. Görev alan 
arkadaşlar oldukça 
yardımsever. Herkes 
görevinin bilincindeydi. 
Katılımcılar da alanının 
önde gelen isimleri. Seminer 
verecek katılımcıların 
isimlerini duyunca hemen 
eşyalarımı toplayıp 
Ankara’dan Eskişehir’e 
geldim bu etkinlik için. 
Organizasyonda görev alan herkese teşekkür ederim.

Tuğberk Tokalı 
Ankara Üniversitesi

Sıfırın Altında Marketing her 
yıl olduğu gibi yine dopdolu, 
heyecanlı ve sıcacık. Ekip 
muhteşem ve yine sıradışı bir 
etkinlik yaratılmış. Görüyoruz 
ki Marketing Anadolu Kulübü 
farkını konuşturmaya devam 
ediyor. Arkadaşlarımızın eline 
sağlık, organizasyonun başarısı 
görülmeye değer gerçekten. 

Nil Kuzu 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Sıfırın Altında Marketing’e 
ikinci defa katılıyorum. 
Geçen sene faydalı 
bulduğum için bu sene 
de katıldım. Kendimizi 
geliştirmek için böyle 
etkinliklere katılmamızın 
gerekli olduğunu 
düşünüyorum. Geçen sene 
Intel Ultrabook’u tanıtınca 
şaşırmıştık, bu sene de 
Convertible Ultrabook’u 
tanıttılar. Oldukça etkilendik. 

Elif Öncül 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Öncelikle büyük bir etkinlik 
düzenlediği için Marketing 
Anadolu üyelerine çok teşekkür 
ederim. Benim için etkinliğe 
katılan konuşmacıların 
ekonominin çeşitli alanlarından 
gelmiş olması çok önemliydi. 
Böylece her konuda bilgi alma, 
sorular sorma fırsatı bulduk. 
Ayrıca gelen konuşmacılar 
yalnızca kendi alanlarından 
bahsetmekle kalmayıp hayata 
dair ufkumuzu genişletecek 
bilgiler de verdiler. 

Ceyda Özsoy 
Mühendislik Mimarlık Fakültesi

Marketing Anadolu Kulübü’nün 
etkinliklerini 5 yıldır takip 
ediyorum ve artık kendimi bu 
etkinliğin bir parçası olarak 
görüyorum. Şu an İstanbul’da bir 
bilişim fi rmasında çalışıyorum 
ve işimi bu kulüp ve etkinlikleri 
sayesinde edindiğim tecrübelerle 
buldum. Sıfırın Altında Marketing, 
her alanda okuyan arkadaşlar için 
faydalı bir etkinlik. Katılımcıların 
izlemeye değer sunumları oluyor. 
Ben çok yararlandım, emeği geçen 
herkese teşekkürler. 

Esen Kara 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

Bu sene yedincisi düzenlenen 
Sıfırın Altında Marketing’12 
etkinliği, hem üniversite 
bünyesinde hem de pazarlama 
sektöründe büyük ilgi 
gördü. Türkiye’nin çeşitli 
sektörlerinden (Teknosa, PGG, 
gnctrkcll, Borusan Otomotiv, 
İntel, Doğuş Otomotiv, Pfi zer, 
Mobilike, Yandex, BNP Paribas 
Cardif) gelen konuşmacılar 
ve 480 öğrencinin katılımıyla 
birlikte her seneki gibi ses 
getiren bir etkinlik oldu. 
Birçok öğrenci çok memnun 

kaldı ve mart ayındaki Kampüste Marketing’13 etkinliği için şimdiden 
yerini ayırttı. Etkinlik sayesinde pek çok arkadaşımız şimdiden yaz 
tatilindeki staj yerlerini ayırttı bile. Etkinliğimize davetli hocalarımız 
etkinlikten sonra, 32 kişilik organizasyon ekibimizi tek tek tebrik edip 
büyük bir iş başardığımızı belirttiler.
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